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ABSTRACT: The field experiment was carried out using 20 bread wheat genotypes 

which are (9 commercial cultivars (Gemmeiza 9-Gemmeiza11-Giza168-Sakha94-

Shandaweel 1- 1Sids 12-Sids 13-Masr 1 and Masr2) and 11 promising lines) field 

experiments were conducted for three successive seasons (2009/2010- 2010/2011- 

2011/2012). The environments were represented by five locations (EL-Gemmeiza, Sakha ,

Nubaria, Sids and Shandaweel Agricultural Research Station). 20 genotypes of bread 

wheat were evaluated under 15 environments. Genotypes number G18 and G15 were 

superior in yield, with an average of 22.53 and 22.34 rod / fed respectively and superior to 

some cultivars and other genotypes under study Indicated that genotypes the most 

stable genotypes were Giza168, G18, G13, Gemmeiza11and G10 with high yield potential. 

The best genotypes with respect to E5 and E14 were Sids12 and Masr1. for E13, E3, E2 

and E7 as well as G20 and G 17.for E6, E1 andE15 were G11. for E4 was Sids13 and 

shandaweel1 fore E9, E11, E8 and E12 were G12; also show that E1, E9 and E13 were the 

most discriminative environments for grain yield. 
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 لصفات المحصولية فى قمح الخبزاتقدير معايير الثبات لبعض  عنوان الرسالة3
 هند حسن أحمد جال الفقى اسم الباحـث 3

 فى العموم الزراعية  دكتوراة الفمسفة الدرجة العممية3
 محاصيلال القسم العممى 3

  13/3/2012 تاريخ موافقة مجمس الكمية 3
 المنوفية جامعة الزراعة، كمية ، أستاذ المحاصيل     ةــــــــــــــــرقالشماأحمد ان شعب د/.أ لجنة الإشراف3

 المنوفية جامعة الزراعة، كمية ،أستاذ المحاصيل     شـــــــــــــــإبراهيم حسينى دروي /دأ.  
كز مر ، فرغ ، قسم بحوث القمح ، معهد المحاصيل الحقميةرئيس بحوث مت  دالغنى أبوشريفمحروس عبأ.د/  

 الجميزة ، مصر البحوث الزراعيةلزراعية ، محطة البحوث ا
 

 الملخص العربى

شندويل -24سخا -161جيزة -11جميزة   -2)جميزة  تركيبه وارثيه وهى 20 باستخدام تم تنفيذ التجربة الحقمية 
ذات ثلاث  اعات كاممة العشوائيةسلالة مبشرة( تم زارعتها فى تجارب قط 11و 2مصر-1مصر-13سدس-12سدس-1

فى ( شندويل -النوبارية -سدس –الجميزة  -جربة فى خمس مواقع هى )سخابيئة مختمفة ، حيث نفذت الت 15ات فىمكرر 
  2م4,2 (. هذا وقد بمغت مساحة القطعة التجريبية2011/2012- 2010/2011- 2002/2010مواسم زارعية ) 3

 سم  . 20طر والاخر سطور بين كل س 6×  م  3,5بطول  
أعمى القيم من محصول الحبوب ومعامل الانحدار وأقل قيم الانحراف عن  G18، و  G15لوراثية التراكيب ا نتكا

 (S2diنحدار )الا 
/ فدان عمى التوالي اردب 22,34 و 22,53أعمى في المحصول ، بمتوسط  G15و  G18الوراثية  لتراكيبات كان

هي  وراثيةال لتراكيبإلى أن ا ايضاوتشير الدراسة  راسةالد تحتى خر الأ والتراكيب الوراثية ومتفوقًا عمى بعض الأصناف
 E5. أفضل الأنماط الوراثية فيما يتعمق التراكيب الوراثية ثباتاهي أكثر  11ة وجميز  G18 ،G13  ،G10،  161الجيزة 

و  G 17.for E6و  G20إلى ضافة بالإ E7و  E2و  E3و  E13. بالنسبة إلى Masr1 و Sids12كانت  E14و 
E1  انت فك 15وG11 بالنسبة إلى .E4  لمبيئات  1شندويل و  13سدس، كانت E9  وE11  وE8  وE12 G12 ؛ 

 كانت البيئات الأكثر تمييزًا لإنتاجية الحبوب. E13و  E9و  E1ما تبين أن ك
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 

 



 


